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Voordeur 
 

et is zondagochtend, na 

kerktijd, de hoogste tijd om 

de kopij voor De Nieuwsbrief 

aan te leveren. Op 30 juni moet 

die bij de redactie binnen zijn.  

Waar zal ik nu weer eens over 

schrijven?  

Altijd weer de vraag, waarover kan 
ik iets schrijven. De ene keer is 
het vinden van een onderwerp 
heel eenvoudig, een andere keer 
ligt het wat moeilijker. In de preek 
ging het vanochtend naar aanlei-
ding van een uitspraak van Jezus, 
waarin hij zegt “Ik ben de deur” 
(Johannes 10 vers 7) o.a. over wat 
er zich achter de voordeur van een 
woningen kan afspelen. Het is niet 
de bedoeling een preek na te ver-
tellen en uit te leggen, maar wat 
weten wij eigenlijk van anderen? 
Wat weten wij eigenlijk van wat er 
achter de deur van de buren of 
misschien je vrienden afspeelt? 
Soms lijkt het wel of wij vergeten 
zijn dat wij met anderen samenle-
ven, dat wij vergeten zijn dat wij 
medemensen hebben. Juist in deze 
tijd waar door o.a. de overheid 
gestreefd wordt naar een maat-
schappij waarin burgers meer voor 
elkaar moeten gaan zorgen en de 
overheid zich terugtrekt. Neem als 
voorbeeld alleen maar de mantel-
zorg, familie of buren waarvan 
verwacht wordt dat zij taken gaan 
uitvoeren die voorheen vanuit de 
overheid werden verzorgd. Een 
ander voorbeeld is de hulp aan 
mensen, gezinnen, die in de finan-
ciële problemen zitten. Naast de 
professionele hulp, wordt meer en 
meer een beroep gedaan op de 
vrijwillige schuldhulpverlening.  
Vrijwilligers van Schuldhulpmaatje 
Purmerend en Humanitas onder-
steunen gezinnen en alleen wo-
nenden bij het oplossen van finan-

ciële problemen eventueel in sa-
menwerking met de professionele 
hulp. Zo zijn er vele zaken die 
achter de voordeur spelen, waar 
wij geen weet van hebben. Overi-
gens wil ik niet generaliseren, 
want er zijn ook veel positieve 
ontwikkelingen, waar mensen el-
kaar helpen, ondersteunen en 
aandacht voor elkaar hebben.   
 

omenteel beleven wij ook 
spannende en onzekere tijden. 

Als u de Nieuwsbrief ontvangt, is er 
wellicht al duidelijkheid over de 
vraag of Griekenland wel of niet 
binnen de Eurozone is gebleven. 
Niet bekend is, wat de eventuele 
consequenties zullen zijn van wel of 
niet uit de Eurozone treden van 
Griekenland voor de economische 
ontwikkelingen van de Eurozone 
landen en die van Griekenland. De 
hoop is, dat alle betrokkenen de 
wijsheid hebben om, wat er uitein-
delijk ook wordt besloten, elkaar 
niet helemaal te laten vallen. Zeker 
gezien het huidige internationale 
evenwicht, de onrust in het Midden-
Oosten en ook de steeds terugkeren 
aanslagen, is wijsheid en rust van 
regeringsleiders noodzakelijk om 
vrede en stabiliteit te behouden. 
Misschien is het wel heel erg goed 
voor de regeringsleiders om bij el-
kaar achter de voordeur te kijken. 
 

 
 

Jan Schuuring, voorzitter 
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Kadernota 2016 
 

Ter inleiding 
p 10 juni jl. is kadernota 

2016 door de gemeente-

raad vastgesteld. In de ka-

dernota wordt vastgelegd 

wat de gemeente wil berei-

ken en hoeveel dat mag kos-

ten. De discussie over de 

kadernota begint altijd met 

de Algemene Beschouwingen 

uitgesproken door de fractie-

leiders van de partijen, die in 

de gemeenteraad vertegen-

woordigd zijn. De bijdrage 

van Eveline Tijmstra, fractie-

leider van het CDA, volgt 

hieronder. 
 

Algemene beschou-

wing namens het CDA 
 

eacht college, raadsle-

den, mensen op de pu-

blieke tribune en kijkers thuis,  
 

5,5 maand zijn we inmiddels 

verantwoordelijk voor de 

nieuwe taken op het gebied 

van werk, zorg en jeugd. Het 

bieden van zorgcontinuïteit 

was de eerste prioriteit. En 

we kunnen met elkaar con-

stateren dat dit gelukt is.  

Wel lezen we nog dagelijks de 
problemen in de krant rond de 
uitbetaling van de PGB´s. Hoe-
wel dit gaat om een landelijk 
probleem en niet valt onder de 
gemeentelijke verantwoordelijk-
heid zijn het wel onze burgers 
die er veel last van ondervinden.  
Wat we ook zien is dat we in een 
financieel onzekere tijd leven. 

We weten 
nog niet 
precies 
hoe het 
verloopt 
met de 

uitgaven 
van alle 
nieuwe 

zorgtaken 
en hoe de 

nieuwe 
verdeelmodellen van het Rijk 
eruit zien. Daarnaast hebben 
we onlangs enorme verliezen 
moeten nemen bij de grondex-
ploitatie van de Baanstee-Noord 
en vond het Rijk uitgerekend dit 
een goed moment voor een 

herijking van het gemeente-
fonds met een nadelig gevolg 
voor Purmerend, van maar 
liefst 1,4 miljoen.  
 

 
 

In deze financieel onzekere 
tijden kiest het CDA voor een 
koers bij de kadernota gericht 
op rentmeesterschap en een 
balans tussen economie en sa-
menleving. Beide punten zal ik 
nader toelichten.  
 

Rentmeesterschap  

et voeren van financieel 
degelijk beleid is één van 

de kernwaarden van het CDA. 
Rentmeesterschap noemen we 
dat. Vanuit die gedachte hebben 
wij altijd naar de begroting en 
de financiële huishouding van 
Purmerend gekeken en dat zul-
len wij ook nu weer doen. Het 
CDA is dan ook zeer terughou-
dend met de voorgestelde nieu-
we structurele uitgave, tegen 
het licht dat in 2018 weer een 
nieuwe bezuinigingsronde inge-
pland staat. Beter nu een pas op 
de plaatsmaken dan het risico 
lopen geld uit te geven dat er op 
langere termijn niet is.  
 

Balans tussen economie en 

samenleving 

et CDA vindt economie be-
langrijk, maar heeft op dit 

moment meer zorgen bij de sa-
menleving. Het CDA kiest er dan 
ook voor niet alleen te investeren 
in economie en toerisme, maar 
ook te investeren in de samenle-
ving. Want wat heb je aan toe-
risme als een grote groep Purme-
renders zich eenzaam voelt? Wat 
heb je aan toerisme als er lange 
wachtlijsten zijn voor de peuter-
speelzalen?  
 

Het CDA gaat voor een koers, 
waarbij we de schaarse middelen 
investeren in de economie én de 
samenleving. Het CDA wil ruimte 
vrijmaken om verbinding in de 
samenleving te realiseren, zodat 
we niet alleen in beleidsnota’s 
schrijven dat mensen meer naar 

elkaar om moeten zien, maar het 
ook daadwerkelijk mogelijk ma-
ken dát mensen elkaar kennen 
en naar elkaar omzien.  
 

n dat naar elkaar omzien is 
juist zo belangrijk als het 

gaat om het voorkomen van 
eenzaamheid. Want het door-
breken van eenzaamheid begint 
vaak bij kleine dingen. Je af-
vragen waarom je de buurman 
al een paar dagen niet hebt 
gezien, en of hij misschien wat 
nodig heeft. Een keer het hond-
je uitlaten van de zieke buur-
vrouw die niet naar buiten kan. 
Het wijzigingsvoorstel van het 
CDA is erop gericht om een-
zaamheid tegen te gaan.  
Maar wat is eenzaamheid nou 
precies? Oftewel, wat wil het CDA 
nou eigenlijk oplossen of vermin-
deren in Purmerend? In mijn 
tienerjaren waren de spreuken 
van "Liefde is ..." helemaal hip. 
Kleine zwart-wit striptekeningen 
van een jongetje en een meisje 
met bovenaan de tekst "Liefde 

 is..." en 
onderaan 

allerlei 
teksten die 
weergeven 
wat liefde 

kan zijn. En 
zo is het ook 

precies bij eenzaamheid. Waarbij 
het bij liefde om het verwoorden 
van een positief gevoel gaat, 
gaat het bij eenzaamheid om 
een negatief gevoel.  
Eenzaamheid is: het gevoel 

hebben dat je niet begrepen 

wordt. Eenzaamheid is: geen 

gevoel van eigen waarde heb-

ben. Eenzaamheid is: angst, 

verdriet, depressiviteit, het heb-

ben van lichamelijke klachten, 

een intens gemis van iemand 

met wie je dingen kunt delen. 

Eenzaamheid is: niet meer mee 

doen in de samenleving.  

En juist die samenleving staat 
voor het CDA centraal. Dat is 
ook de reden dat we hier zo 
graag iets aan willen doen.  
 

Tot slot  

anuit de kernwaarde rent-
meesterschap, kiest het 

CDA bij deze kadernota voor 
een koers waarbij we een pas 
op de plaats maken met het 
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doen van structurele uitgaven. 
In deze financieel onzekere tijd 
vinden wij dat niet verant-
woord. Daarnaast pleit het CDA 
voor een betere balans tussen 
economie en samenleving. De 
decentralisatie van de zorgta-
ken geeft ons de kans om zorg 
en ondersteuning kleinschalig in 
de wijk op mensen gericht vorm 
te geven. Laten we met goede 
onderzoeksgegevens de sociale 
wijkteams in Purmerend hand-
vatten geven om gericht aan de 
slag te gaan. En laten we met 
elkaar in de stad het gesprek 
voeren hoe we samen iets kun-
nen doen tegen eenzaamheid. 
 

Eveline Tijmstra, fractie-

voorzitter CDA Purmerend 

 

Succesvol symposium 
over eenzaamheid 

anuit de fractie zijn we 
druk bezig met thema een-

zaamheid, omdat uit onderzoek 
blijkt dat eenzaamheid veel 
voorkomt. Vorig jaar stelde wij 
ons de vraag: Wat weten we nu 
eigenlijk over eenzaamheid? En 
wat kunnen we er in Purmerend 
tegen doen? Om hier achter te 
komen hebben we de afgelopen 
maanden veel instellingen be-
zocht en gesprekken gevoerd 
over eenzaamheid. Uit deze 
contacten is onder andere het 
initiatief ontstaan om samen 
met het Diaconaal Platform op 
4 juni jl. een symposium te 
organiseren over eenzaamheid. 
Inmiddels kunnen we terugkij-
ken op een zeer geslaagde 

 middag. 
Er waren 
130 men-
sen aan-

wezig. 
Verte-

genwoor-
digers van 

diverse 
instellin-

gen, o.a. 
welzijns- 

en zorginstellingen, vrijwilli-
gersorganisaties, kerken, oude-
renbonden, woningbouwcorpo-
ratie en de gemeente. Spreek-
ster van de dag was Jenny de 
Jong-Gierveld, emeritus hoogle-

raar sociale wetenschappen. 
Over échte eenzaamheid en 
over wat wij soms denken dat 
eenzaamheid is. Na de pauze 
presenteren verschillende orga-
nisaties zich. Een verslag en 
foto impressie is te vinden op 
de website van het diaco-
naal platform: 
www.diaconaalplatformpurmerend.nl 
 

Eveline Tijmstra en 

Annemiek Nuijens 

 

Wijzigingsvoorstel 
CDA aangenomen 
 

et uitzondering van één 
stem (van Leefbaar Pur-

merend) ging de raad bij de 
kadernota akkoord met een 
wijzigingsvoorstel van het CDA 
om als gemeente de komende 
jaren aandacht te besteden aan 
het tegengaan van eenzaam-
heid. Afgesproken is, dat er een 
aanvullende analyse komt van 
gegevens van onder andere de 
GGD en gesprekken met instel-
lingen waardoor beter in beeld 
kan worden gebracht voor wel-
ke doelgroepen en in welke 
mate er sprake is van een-
zaamheid in de gemeente en 
wat hierbij kan helpen.  
 

Eveline Tijmstra  

 

Vanaf nu nog meer afval 
scheiden vanaf de basis 
 

npandig zakken voor plastic, 
papier, kleding en schoeisel, 

een doos voor glas zonder statie-
geld en één voor klein chemisch 
afval, een compostemmertje in de 
keuken naast een restafvalbak.  
In het schuurtje een plek voor de 
oude apparaten die bestemd zijn 
voor de milieustraat. Buiten drie 
containers voor rest, papier en 
GFT. De drie buitenbakken wor-
den met een vernieuwd schema 
opgehaald. Het is een hele op-
somming, maar binnenkort het 
complete beeld van afvalverwer-
king aan de basis voor de laag-
bouwwoningen in Purmerend. 
Voor de hoogbouw en het cen-
trum van Purmerend is een plan 
in de maak.  
Wethouder Mario Hegger heeft 
dit plan onlangs bekend gemaakt 

en de raad heeft zich achter zijn 
plannen geschaard. Het CDA is 
ook een groot voorstander. Het 
doel is om in 2018 in Purmerend 
60 procent van het afval ge-
scheiden in te leveren.  
 

 
 

Landelijk wordt gesproken van 
een percentage van 75 procent 
voor 2020. Nu wordt een hele 
klus, aangezien Purmerend nu 
nog op een percentage van 45 
procent zit. Bij het niet halen 
van de doelstelling stijgen de 
kosten voor de bewoners de 
komende jaren aanzienlijk. Ook 
dat kan motiveren. 
 

Waarom? Afval is kostbaar! 

et verbranden van afval is 
duur, maar dat niet alleen. 

In afval zitten waardevolle ma-
terialen die kunnen dienen als 
grondstof voor nieuwe produc-
ten. Door afval goed te schei-
den, worden deze materialen 
behouden. Op dit moment ge-
bruikt de mensheid teveel na-
tuurlijke bronnen van de aarde 
en daar moet verandering in 
komen. Een bijkomstigheid is 
dat rondom de verwerking van 
afvalstoffen een nieuwe circulai-
re industrie ontstaat die weer 
werkgelegenheid oplevert.  
De wethouder heeft beloofd met 
een nieuw ophaalschema (zie 
www.purmerend.nl) en het 
plaatsen van extra containers 
om het de Purmerenders zo 
gemakkelijk mogelijk te maken 
hun afval duurzaam te ruimen. 
De CDA-fractie vond dat niet ver 
genoeg gaan en verzocht het 
college in een motie om het 
gebruik van de plasticcontainers 
extra te monitoren; het aantal 
geplaatste kunststofcontainers 
(nu 30) toe te laten nemen naar 
gelang er meer vraag is;  de 
dekking te vinden in de 11 euro 
van de verwachte besparing op 
de afvalstoffenheffing; de raad 
voor de zomer van 2016 te in-
formeren over de voortgang. De 
motie is aangenomen.  
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Meer informatie 

Meer informatie over het scheiden 
van afval en wat er met het afval 
gebeurt nadat het gescheiden is 
ingezameld, is te vinden op 
www.purmerend.nl/indegoeiebak 
 

Annemiek Nuijens 
 

Ontwikkeling Kom A7 
 

e Kom A7, oftewel het ge-
bied tussen de snelweg A7 

en de oude provinciale weg. 
Vanaf het ontstaan van 
de Kom na het verleg-
gen van de A7 was 
duidelijk dat het gebied 
vanwege de unieke 
ligging was voorbe-
stemd voor bebouwing, 
maar niet zonder voor-
behoud. Er is altijd een 
bouwbestemming op 
geweest. In de struc-
tuurvisie 2005-2020 is 
dit duidelijk verwoord. 
Het gebied is onge-
moeid gelaten in af-
wachting van geschikte 
plannen, waardoor be-
bossing kon ontstaan.  
Tijdens de commissievergade-
ring van SOB bleek maar weer 
eens dat de geplande ontwikke-
ling van het kommetje A7 de 
gemoederen bezig houd. De 
besluitvorming over het beno-
digde voorbereidingskrediet 
was voor de tegenstanders aan-
leiding om in te spreken en hun 
ongenoegen te uiten over de 
mogelijke komst van bijvoor-
beeld een hotel. Toch blijft het 
CDA positief staan tegenover de 
geplande ontwikkelingen en 
tegenover de komst van een 
hotel. Wij denken namelijk dat 
juist deze locatie uitermate ge-
schikt is om Purmerend op de 
kaart te zetten en dat de komst 
van een hotel al dan niet in 
combinatie met een congres-
centrum of automotive bij-
draagt aan het behouden en 
versterken van de werkgele-
genheid in onze stad. Aange-
zien het voor nieuwe banen 
zorgt, toeleveranciers kansen 
bied en daarnaast een positieve 
uitstraling heeft op onder ande-
re onze binnenstad aangezien 
de hotelgasten ook hier veelal 
een bezoek aan zullen brengen. 

Rentmeesterschap  

oe kan een partij waarbij 
rentmeesterschap één van 

de uitgangspunten is instem-
men met ontwikkeling van dit 
gebied ten koste van het stukje 
natuur dat daar ontstaan is? Dit 
is een vraag die wij regelmatig 
krijgen. Rentmeesterschap gaat 
voor ons over financiën, leef-
baarheid en het milieu. Om een 
betere samenleving achter te 
laten aan onze kinderen en 

kleinkinderen zijn ook onder-
nemerschap en innovatie nodig. 
Zo staat het ook in ons verkie-
zingsprogramma. Rentmeester-
schap is een belangrijke toetsing 
waaraan we beslissingen koppe-
len. Als fractie nemen we dit 
serieus en menen we ook hier-
naar te handelen. Hoe vertaald 
zich dat in dit geval? Wij willen 
niet zonder meer dit gebied 
gaan ontwikkelen en de ontsta-
ne natuur teniet doen. In die zin 
verschilt het ontwikkelen van de 
Kom A7 wezenlijk van de ont-
wikkeling op bedrijventerrein 
Baanstee Noord. Bij dit bedrij-
venterrein heeft de gemeente 
een actieve rol en is vele hectare 
reeds bouwrijp gemaakt in af-
wachting van bedrijven die zich 
hier willen gaan vestigen.  
Het CDA wil bij de ontwikkeling 
van de Kom A7 niet dat de ge-
meente een actieve rol vervult 
en dit gebied bouwrijp maakt 
zonder dat er plannen zijn. Wel 
zien wij dat het een geschikte 
plek is voor economische ont-
wikkeling en willen vanuit deze 
behoefte dan ook meewerken 
op het moment dat initiatief-
nemers zich bij de gemeente 

melden om hier iets te vesti-
gen. En dat is op dit moment 
het geval. Dat we mee willen 
werken aan ontwikkeling bete-
kend niet dat we zonder meer 
akkoord gaan met alles. Voor 
ons zijn de volgende voorwaar-
den hierbij van belang.  
 

Voorwaarden 

ij zullen eventuele toekom-
stige ontwikkeling toetsen 

aan de volgende drie voorwaar-
den: 

• het gaat om een in-
tegrale ontwikkeling;  

• die leidt tot meer 
werkgelegenheid;  

• en die niet concurre-
rend is met Baanstee 
Noord. 

 

Als wij deze afweging 
goed willen kunnen ma-
ken is een gedegen 
voorbereiding noodzake-
lijk, rede voor het CDA 
om in te stemmen met 
het gevraagde voorbe-
reidingskrediet. Wel 
hebben wij het college 

daarbij nog een drietal extra 
aandachtspunten meegeven: 
 

1. Geef ook het groen in de 
ontwikkeling een plaats. 

2. Breng de geldende wet en 
regelgeving en de eventuele 
gevolgen hiervan goed in 
kaart 

3. Er gaat geen spade in de 
grond tot dat alle overeen-
komsten definitief zijn, dus 
niet eerst bouwrijp maken en 
dan zoeken naar partijen die 
zich willen vestigen maar pas 
beginnen als alles rond is.  

 

Pascal Verkroost 

Annemiek Nuijens 

 

Van het bestuur 
 

Kopij voor 28 september stu-
ren naar kees.paul@upcmail.nl 
 

 

Secretaris bestuur: 
 

Mw. Sjoeky Brak 
 

Sawahstraat 43 
 

1448 BB Purmerend 
 

Telefoon: (0299)414600 
 

E-mail: sjoeky.brak@gmail.com 
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